
Æ ldrerådet Frederikssund
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Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 15-03-2010 kl. 9.15 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltagere:

Afbud:
Referent:

Pkt. 1.

Pkt. 2.

Pkt. 3. 

Pkt. 4.

Pkt. 5.

Hanne Vedersø, Christian Heiberg, Erik Nielsen, Inge Konig, Gunner Madsen, Ruth Rasmussen,
Martha Wickens 
Lise-Lotte Due, Ole Tinghøj 
Betina Kjellerup

Orientering fra kommunen.
Jette Søe orienterede om harmonisering og kvalitetsudvikling af omsorgstandplejen.
Det er et ønske at harmoniserer tandplejen, således at alle behandlinger kommer til 
at foregå på Marbækskolen i Skibby eller Kingoskolen i Slangerup. Der forefindes 
en mobiltandklinik, så det er muligt for sengeliggende patienter, at få behandling.
Udgifter til ombygning og transport af patienter afholdes indenfor tandplejens eget budget.
Man skal visiteres til ordningen og prisen i 2010 er kr. 37,08 pr. mdr.

Jette Søe orienterede om Kvalitetsstandard for træning 2010.
Kvalitetsstandard for træning godkendes 1 gang årligt. Kvalitetsstandard for dagaktivitet følger senere. 
Dagaktivitet inddrages i træningen, idet Social- og sundhedsassistenterne får kompetenceudvikling og 
supervision af Fysioterapeuter og Ergoterapeuter til at forestå vedligeholdelsestræningen.
Træningsforløbet foregår så længe, der kan dokumenteres effekt og borgeren deltager aktivt.
Fra visitation til opstart på træningen må der gå max. 4 uger.
Kørsel til og fra træning betales 1 gang pr. mdr.

I 2008 viste beregninger at plejepersonalet forbrugte 9 timer pr. uge pr. medarbejder på at følge beboere til 
tandlæge / lægebesøg. Det blev besluttet, at det fremadrettet skulle være pårørende eller frivillig hjælp der 
skulle varetage denne opgave, derfor er det vigtigt at fokusere på samarbejdet med de frivillige hjælpere.

Sundhedspolitikken er vedtaget i 2007, og gældende indtil videre.

Redegørelse af tilsyn på plejeboligerne skal på udvalgsmøde den 7. april 2010, materiale bliver udsendt 
umiddelbart herefter.

Dagsorden og godkendelse af referat fra 15-02-2010.
Dagsorden pkt. 6, ændres til: forslag til budget 2010.
Bemærkning til referat; Påføring af postadresse på brevpapir.
Det kan endnu ikke lade sig gøre, at se Ældrerådets referater via et enkelt klik.
Pressemeddelelse har været i Frederiksborg Amts Avis, men endnu ikke i Lokalaviserne.

Evaluering af møde med SÆS den 3-03-2010.
Det var et rigtigt godt og informativt møde.

Sundhedsdialogforum. Skal vi deltage? (se medsendte bilag)
Det blev besluttet at Ruth deltager i Sundhedsdialogforum.
Hanne giver Jette Søe besked om beslutningen.

Orientering fra formand.
V/ Næstformand Hanne Vedersø.
Lise Lottes brev til plejehjemmene blev omdelt.
Der er fastsat følgende dage til besøg på Plejehjemmene:



Pkt. 6. 

Pkt.7.

Pkt. 10. 

Pkt. 11.

Æ ldrerådet Frederikssund
Solgården den 17. maj 2010.
Nordhøj og De Tre Ege den 31. maj 2010.
Østergården og Tolleruphøj den 7. juni 2010.
Følgende ønskes belyst, når Ældrerådet skal besøge plejehjemmene:
Aktivitetsniveau, Integration af raske ældre og plejehjemsbeboere, ophæng af materialer 
fra Ældrerådet, Beboer/pårørende råd.

Lise Lotte og Hanne deltog 10. marts i Regionsældrerådets møde med temaet:
Om hospitalernes spareplaner, herunder om konsekvenserne for de ældre medicinske patienter. 
Der blev forelagt udkast til en udtalelse, stilet til regionsrådet vedr. besparelserne i 2010.
Den 16. marts er der møde i Nordgruppen, hvortil Frederikssund Ældreråd hører. Hanne deltager.

Økonomi -  forslag til budget 2010.
V/ Martha Wickens.
Martha omdelte forslag til budget 2010, det gennemgås og kommenteres på næste møde.
Martha sender kopi til Lise-Lotte og Ole modtager kopi med referatet.

Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Hanne udarbejder Høringssvar vedr. kvalitetsstandard for træning 2010, som udsendes sammen med 
referat.
Hvis der findes kvalitetsstandard efter sundhedsloven ønskes denne i høring.
Præcisering af visitation ønskes anført først i kvalitetsstandarden, i udkastet er den beskrevet på 
side 5, Leverancesikkerhed -  iværksættelse.
Side 6, Ydelsens pris -  Tilføjes at opkrævning er pr. mdr.

Kommende forslag til budget 2011, tages med på næste møde.

Opvækst- og Uddannelsesudvalget
Høringssvar vedr. harmonisering og kvalitetsudvikling af omsorgstandplejen.
Tages til efterretning.

Kultur-. Fritid- og Idrætsudvalget
Orientering fra Erik.
Repræsentanter fra de frivillige centre burde repræsenteres i Folkeoplysningsudvalget.
Ligeledes ønsker Ældrerådet også en repræsentant.

Teknik-. Miljø. og Erhvervsudvalget
Orientering fra Erik.

Plan- og Udviklingsudvalget
Der afholdes borgermøde om omstrukturering af busdriften i Hornsherred, mandag den 22. marts 2010 
kl. 19:00 til kl. 21:00 på Skibby Fritidscenter, Nyvej 7B i Skibby. Der opfordres til at deltage.
Plan- og Udviklingsudvalgets forhandlingsprotokol fra møde den 4. marts 2010 medsendes referat.

Næste møde og mødested.
Mandag den 19. april 2010 kl. 9:15, Frederikssund Rådhus, lokale F2-AF105

Eventuelt.
Forslag om tilmelding af nyhedsbrev fra Ældrerådet.
Nyhedssiden kan printes ud og opsættes i centrerne.
Husk diæt indberetningslister til næste møde.
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